发展中国家新兴城市治理官员研修班 项目简介表

项目名称	发展中国家新兴城市治理官员研修班					
承办单位	国家发展和改革委员会城市和小城镇改革发展中心					
举办时间	2022年8月5日至8月25日		项目语言	英语		
邀请国别	发展中国家		计划人数	25		
培训目标	通过本次发展中国家城市可持续发展研修班项目的实施,应使实现以下目标: 1. 使学员了解全球城市治理现代化未来的发展趋势与前景; 2. 使学员充分了解新兴城市治理对于城市经济社会发展的重要意义及作用; 3. 使学员系统了解城市治理能力现代化的基本内容; 4. 使学员了解中国改革开放 40 年城市治理的发展与历程(理念、模式、道路、方案等),包括相关经验与优秀案例; 5. 学员结业时,能够根据所学内容,结合本国国情提出城市治理与发展的政策建议。					
学员要求	专业背景	——领域或专业:公共管理与社会组织 ——工作岗位:政府部门、大型企业及科研院校 ——级别、学历学位或其他相关资质要求:司处级 ——相关领域工作年限:2年以上				
			学员应具备项目英语听、说、读、写能力 学员自备在线听课软件和设备,并能熟练使用电脑并操作学习软			
	光 L	件,保障网络稳定、环境安静无他人打扰。				
培训内容介绍	1. 主要培训课程介绍 (1) 中国国情:主要介绍中国的政治、经济、社会、文化等发展现状; (2) 中国城镇化进程中城市公共服务发展经验:授课老师会详细介绍中国改革开放 40 年的经验及成果,城市公共服务发展历程、经验成果及政策方向; (3) 中国城市治理能力现代化与城市实践经验:授课老师将与学员共同研讨城市治理的体系及经验模式,分析实际案例,并了解城市治理能力提升与城市可持续发展的相互关系。 (4) 中国基础设施建设与发展情况:授课老师将分析我国城市基础设施建设情况及其对城市可持续发展的重要作用,同时介绍中国新基建的发展情况。 (5) 中国智慧城市创新发展经验介绍:授课老师将介绍中国数字经济发展现状与智慧城市建设优秀案例,并深度分析城市"智理"需要解决的问题及未来发展趋势。 (6) 中国健康城市建设及发展情况:授课老师将结合疫情,介绍中国健康城市的建设发展情况及具体案例,并深度分析健康城市发展中需要解决的问题,及未来发展趋势。					

- (7) 中国金融发展与国际合作经验介绍:授课老师将分析我国金融服务体系、及 其对外开展合作的能力,同时介绍新兴城市在金融科技方面的模式创新、特 色优势等。
- (8) 中国城市规划与实践经验介绍:授课老师将向学员介绍中国城市规划的实践 经验,并系统梳理城市规划、经济布局的有序性,城市空间设计的科学性与 延续性如何助力实现城市治理现代化;
- (9) 中国儿童友好城市(社区)建设经验介绍:授课老师将向学员介绍我国儿童友好城市和社区的发展历程及政策方向、并共同探讨城市公共服务如何为儿童成长提供更好的帮助。
- (10) 中国城镇化和城市发展经验介绍:授课老师将向学员介绍中国改革开放 40 余年城镇化进程及城市管理的相关经验,通过案例介绍让学员们了解中国从城市管理到城市治理的进程及其对城市发展的作用。

2. 主讲人整体情况介绍

白玮: 国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心研究员,主要从事城镇化、城镇 经济社会发展规划、国土空间规划、城乡融合发展、韧性城市等领域的研究。

鲍家伟: 国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心副研究员,管理学博士,长期 从事城乡发展、乡村振兴等领域的研究工作。

刘悦:国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心研究员国际合作部主任。负责城市国际合作相关工作,具体内容包括国际研究、国际活动、国际培训、国际咨询等。

姜鹏:国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心智慧城市和大数据所所长。中国城市规划学会新技术应用学委会委员,中国城科会城市大数据专委会委员,长期关注新型城镇化、智慧城市等领域。

顾永涛: 国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心教授级规划师。美国加州大学 洛杉矶分校访问学者。参与国家发展改革委、国家科技部、国家住建部等重大研究课题 十余项。

魏劭琨:国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心政策研究部主任。主要工作和研究领域:城镇化政策、产业政策、房地产金融等。

张惠强: 国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心研究员。研究方向为城乡改革发展、制度变迁,在各类核心期刊上发表论文 30 余篇。

张新民:国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心副研究员,高级工程师。中国农业大学城镇管理与区域规划博士,农业部规划设计研究院农业工程博士后。

潘昭宇: 国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心高级工程师,主要研究方向为城市群及城市综合交通体系规划、都市圈市域(郊)铁路规划与政策、多层次轨道交通规划、综合交通枢纽规划与设计等。

3. 研讨交流介绍

- (1) 研讨本国新兴城市治理的经验及困难
- (2) 研讨本次研修的效果和建议

4. 云平台参观考察介绍

成都整体发展情况介绍、成都熊猫培育基地或金沙遗址介绍

5. 云文化体验介绍

颐和园/长城/国家博物院及中国传统文化一京剧、书法、汉服、中国传统乐器等

6. 学员需准备的材料

为方便与中国专家的交流互动,请准备好与研修主题相关交流材料:

	(1) 如所在单位自我介绍				
	(2) 所负责领域发展现状及存在问题				
	(3) 其他国家和国际组织在本国开展国际合作的现状				
	(4) 与中国合作的情况及建议				
备注	1. 此次研修班线上平台将使用 腾讯会议国际版 ,学员在开班前十个天内与承办单位联系,提前调试软件及网络环境。				
	2. 开班和结业典礼将安排在研修班的第一天和最后一天,请大家准时出席并着正装或				
Щ (民族特色服装。				
	3. 学员需遵守项目日程安排,严格遵守上课时间和教学纪律,出勤记录将作为颁发培				
	训结业证书的依据。				
	国家发展改革委城市和小城镇改革发展中心(以下简称:中心)为中国国家发展改				
	革委直属正司级事业单位,成立于 1998年,主要承担城镇化、城市发展、城乡融合和相				
	关领域的政策研究和决策咨询工作,为党中央、国务院相关政策文件制定和规划编制提				
	供研究支撑,为全国城市和小城镇发展提供政策咨询和规划编制服务,为城市间国际合				
	作、智慧城市建设、文化体育交流、城市多样化融资搭建平台,是专注于城镇化、城市				
	发展和城市规划问题的高端智库。2007—2013年,受商务部、国家发展改革委委托,通				
承办单位简介	过多边和双边渠道,中心在中国境内举办多项城镇化专题培训,为来自亚洲、非洲、欧				
	洲、北美洲、南美洲、大洋洲等 116 个发展中国家的城镇管理人员共举办了 28 期研修班,				
	, 共计 686 人次,积累了丰富的援外培训经验。				
	中心城镇化研究涉及经济社会发展的多个方面,既需要经济学家和社会问题专家,				
	 也需要技术专家等。中心针对援外项目建立了专业且精良的师资队伍,授课老师们涉及				
	多专业领域,包括经济学、地理学、公共管理、地理和区域发展、城市与区域规划、土				
	 地资源管理、土地利用与信息技术、人文地理、交通运输规划与管理、环境工程等。				
	中心官方网站: http://www.ccud.org.cn/				
	联系人: 张津京女士				
	办公电话: 0086-010-63906737				
承办单位联系	手机:				
方式	微信号:				
) JI	QQ 号: ***********************************				
	电子邮件地址: zhangjinjing@ccud.org.cn				
	7 1.4.11. Com. anaudhanhandaaaan ar G. an				

Seminar on New-developing Urban Governance for Developing Countries

Name	Seminar on New-developing Urban Governance for Developing Countries						
Organizer	China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission						
Time	August 5-August 25, 2022		Language	English			
Invited Countries	Developing countries		Number of Participants	25 participants in total			
Objectives	The Seminar on New-developing Urban Governance for Developing Countries aims to achieve the following goals: 1. Enable participants to understand the future development trend and prospects of global urban governance modernization; 2. Enable participants to fully understand the importance and role of emerging urban governance in urban economic and social development; 3. Enable participants to systematically understand the basic content of the modernization of urban governance capabilities; 4. To enable participants to understand the development and process of urban governance in China's 40 years of reform and opening up (concepts, models, roads, programs, etc.), including relevant experience and excellent cases; 5. At the end of the course, students can put forward policy suggestions for urban governance and development according to the content of their studies and the national conditions of their own countries						
Requirements for the Participants	Major	 —Major in public administration and social organizations —Work in governments, large enterprises or scientific research institutions —Director general or director level —More than two years' working experience 					
	Language	Capable of listening, speaking, reading and writing in English					
	Others	Participants should prepare the online learning software and devices themselves and are capable of using computers and operating learning software skillfully. An accessible network and a quiet environment are also required.					
	1. Introduction of main training courses						
	(1) China's national conditions: Mainly introduces China's political, economic, social, cultural						
	and other development status;						
Seminar	(2) Development experience of urban public service in the process of Urbanization in China:						
Content	The teachers will introduce in detail the experience and achievements of China's 40 years of						
	reform and opening up, development history, experience and achievements of urban public						
	service and policy direction;						
	(3) Modernization of Urban governance capacity and urban practical experience in China:						

Teachers and students will discuss urban governance system and experience model, analyze actual cases, and understand the relationship between improvement of urban governance capacity and sustainable urban development.

- (4) China's infrastructure construction and development: The teacher will analyze China's urban infrastructure construction and its important role in sustainable urban development, and introduce the development of China's new infrastructure.
- (5) Introduction of Innovative development experience of China's smart city: The teacher will introduce the development status of China's digital economy and excellent cases of smart city construction, and analyze in depth the problems to be solved in urban "intelligence" and the future development trend.
- (6) Construction and development of Healthy cities in China: Teachers will introduce the construction and development of Healthy cities in China and specific cases based on the epidemic situation, and analyze in depth the problems to be solved in the development of healthy cities and the future development trend.
- (7) Introduction of China's financial development and international cooperation experience: The teacher will analyze China's financial service system and its ability to carry out cooperation with foreign countries, and introduce the model innovation, characteristics and advantages of emerging cities in fintech.
- (8) Introduction of China's urban planning and practical experience: The teacher will introduce the practical experience of China's urban planning to the students, and systematically comb out the order of urban planning and economic layout, and how the scientificity and continuity of urban space design can help realize the modernization of urban governance;
- (9) Introduction to the construction experience of China's child-friendly cities (communities): The teacher will introduce the development process and policy direction of China's child-friendly cities and communities, and discuss how urban public services can provide better help for children's growth.
- (10) Introduction of China's urbanization and urban development Experience: The teacher will introduce the relevant experience of China's urbanization process and urban management over the past 40 years of reform and opening up to the students. Through case introduction, the students will understand the process from urban management to urban governance in China and its role in urban development.

2. Introduction of lecturers' team

Bai Wei is a research fellow at China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission. Her research interests include urbanization, urban economic and social development planning, territorial space planning, urban-rural integration development, and resilient cities.

Jiawei Bao is an associate professor at t China Center for Urban Development,, National Development and Reform Commission.

Liu Yue: Research Fellow, Director of international Cooperation Department, China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission. Responsible for the work related to the city's international cooperation, including international research, international activities, international training, international consulting, etc.

Jiang Peng: Director of smart Cities and Big Data Center, China Center for Urban Development of National Development and Reform Commission. He is a member of the New Technology Application Committee of China Urban Planning Society and the Urban Big Data Special Committee of China Urban Science and Technology Council. He has been paying attention to new urbanization and smart city for a long time.

Gu Yongtao: Professor-level planner, China Center for Urban Development of National Development and Reform Commission. Visiting Scholar, University of California, Los Angeles, USA. He has participated in more than ten major research projects such as the National Development and Reform Commission, the Ministry of Science and Technology, and the Ministry of Housing and Urban-Rural Development.

Wei Shaokun, Director of policy Research department, China Center for Urban Development of National Development and Reform Commission. Main research fields: urbanization policy, industrial policy, real estate finance, etc.

Zhang Huiqiang is a researcher at China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission. His research interests are urban and rural reform and development and institutional change. He has published more than 30 papers in various core journals.

Zhang Xinmin: Associate researcher, senior engineer, China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission. Doctor of Urban Management and Regional Planning, China Agricultural University, postdoctoral fellow of Agricultural Engineering, Ministry of Agriculture planning and Design Research Institute.

Pan Zhaoyu: Senior engineer of China Center for Urban Development, National Development and Reform Commission. His research interests include urban agglomeration and urban integrated transportation system planning, urban (suburban) railway planning and policy, multi-level rail transit planning, integrated transportation hub planning and design, etc.

3. Discussion, exchange and introduction

- (1) Discuss the experience and difficulties in the governance of emerging cities in China
- (2) To discuss the effect and suggestions of this study

4. Cloud platform visit, investigation and introduction

Introduction of chengdu's overall development, Chengdu Panda Breeding base or Jinsha site

5. Cloud culture experience introduction

Summer Palace/Great Wall/National Museum, and Traditional Chinese culture - Beijing Opera, calligraphy, Hanfu, traditional Chinese Musical Instruments.

6. Materials students need to prepare

In order to facilitate the communication and interaction with Chinese experts, please prepare the communication materials related to the research topic: (1) Self-introduction of the employer (2) Development status and existing problems in the field (3) The status quo of international cooperation carried out by other countries and international organizations in their own countries (4) Cooperation with China and suggestions 1.The online platform of this seminar will use Tencent Conference International Edition. Students shall contact the organizer within 10 days before the opening of the seminar to debug the software and network environment in advance. 2. The opening and closing ceremony will be held on the first and last day of the seminar. Notes Please attend the ceremony on time and wear formal or traditional clothing. 3. Students shall follow the program schedule, strictly observe the class time and teaching discipline, and the attendance record will be used as the basis for issuing the training certificate. The China Center for Urban Development (CCUD) is a public institution under the National Development and Reform Commission. Since its establishment in 1998, it has been focusing on policy studies and consultancy on urbanization, urban development, urban-rural integration and other related areas, both supporting the CPC central Committee and the State Council in their policies and planning making, and providing development consultancy and planning formulation services for cities and towns across China. As a high-level think tank on urbanization, urban development and planning, CCUD aims to create a platform for international cities cooperation, smart city development, urbanization dissemination in new media, cultural and sports exchanges as well as diversified city financing. From 2007 to 2013, entrusted by the Ministry of Commerce as well as National Development and Reform Commission, through bilateral and multilateral ways, CCUD has undertaken 28 training About the programs on urbanization for 686 business officials in total from 116 developing countries Organizer (including Asia, Africa, Europe, North America, South America, Oceania). CCUD enjoys rich experience in foreign assistance programs. Its urbanization research encompasses a wide variety of economic and social development which requires economists, experts in social issues and technical experts. CCUD is equipped with a team of professional and high-level tutors for assistance programs. They are expert in various discipliines including economics, geography, public administration, regional development, urban and regional planning, land resource management, land utilization and information technology, human geography, transportation planning and management and environmental engineering. Website: http://www.ccud.org.cn/

	Contact Person: Mrs. Zhang Jinjing
	Telephone: 0086-010-63906737
Contact the	Mobile phone:
Organizer	Wechat:
_	QQ Account:
	E-mail: zhangjinjing@ccud.org.cn